
بهاره موفقی/ پیامک مردم: »بیمارســتان 
طالقانی مشهد تنها بیمارستان سوانح غرب 
مشــهد و شــمال خراســان رضوی، بــه علت 
خرابی دستگاه سی تی اسکن پذیرش بیمار 

ندارد و عملا نیمه تعطیل است.«
درســت یــک مــاه پیــش روایتــی در روزنامه 
خراسان منتشر کردیم از یک مشکل اساسی 
در مهــم ترین بیمارســتان ســوانح مشــهد؛ 
خرابی ســی تی اســکن! آن گــزارش روایت 
بیمــاری بود که بــه علــت تروما و تصــادف به 
بیمارســتان تخصصی ســوانح طالقانی می 
رود و پزشک، سی تی اسکن را برای مشخص 
شــدن وضعیت ایــن فــرد تجویز می کنــد اما 
دستگاه سی تی اسکن این بیمارستان خراب 
است، حالا بیمار و همراهانش پس از یک بار 
رادیولوژی و تحمل درد زیاد و مشخص نشدن 
وضعیت، به اجبار با یک مســکن و آمبولانس 
به بیمارســتان دیگری برای سی تی اســکن 
از خارج از شــهر وارد مشهد می شوند و عملا 
بیمارســتان ســوانحی که یکــی از مهم ترین 
بخش های تشــخیصی آن ســی تی اســکن 
اســت، دســتگاه تصویربرداری خرابی دارد 
که بیمــاران و همراهان آنــان را گرفتار کرده 
است. این مشکل قرار بود همان روزها یعنی 
اوایل آبان ماه رفع شــود اما گلایه های مردم 
از ادامــه دار بــودن وضعیت خرابی دســتگاه 
سی تی اسکن نشان از رفع نشدن این مشکل 
اساسی دارد، موضوعی که البته مدیر روابط 
عمومی بیمارستان طالقانی مشهد نیز آن را 

تایید کرده است.

گرفتار تعمیر و سرویس!	 
گلایه های مردم و وضعیت دســتگاه سی تی 
اســکن این بیمارســتان را از دانشــگاه علوم 
پزشکی مشهد پیگیری کردیم که پاسخگویی 
در ایــن زمینه به عهــده مدیر روابــط عمومی 
بیمارســتان طالقانی مشــهد گذاشــته شد. 
محمد موحــدی نژاد در پاســخ به این ســوال 
که دلیــل انجام نشــدن ســی تی اســکن در 
بیمارســتان طالقانــی مشــهد چیســت؟ به 
»خراســان رضوی« گفت: این طور نیست که 
با نبودن ســی تی اســکن، بیمارســتان نیمه 
تعطیل شود، یکی از خدمات ما به دلیل خرابی 
دســتگاه کاهــش یافته اســت، دســتگاه هم 
توسط شرکت سرویس دهنده در حال تعمیر و 
سرویس است. وی افزود: این دستگاه مشکل 
فنی دارد و جک آن یکی از علت هایی بود که 
باعث خرابی دستگاه شده است، وگرنه عکس 
گرفته می شد، از این رو ما با این که دستگاه در 
حال تعمیر است اما ســی تی اسکن بیماران 
اورژانسی را انجام می دهیم، بیمار اورژانسی 
را دو نفر هل می دادند به داخل و دوباره بیرون 
می آوردند که باعث اشــعه اضافه به افراد می 
شد، بنابراین فقط اورژانسی ها انجام می شد 
و موارد غیر اورژانسی به هیچ وجه انجام نمی 
شدکه    سی تی اسکن آن ها را به بیمارستان 
های دیگر ارجاع می دادیم و مجدد اقدامات 
دیگر برای بستری آن ها یا مشاوره و هر اقدام 
دیگر در همین بیمارستان انجام می شد. مدیر 

روابط عمومی بیمارســتان طالقانی مشــهد 
تصریح کــرد: نکته قابــل توجه این اســت که 
همین دستگاه در دوران کرونا بیشترین سی 
تی اسکن مشهد را گرفته اســت و در جایگاه 
خودش بیشترین رکورد را داشته است، این 
که در ایام غیر موج نیاز به تعمیر داشته باشد، 
طبیعی اســت. وی افزود: دســتگاه بــه طور 
پیوسته مشکل نداشته و هم اکنون یک هفته 
است که در حال سرویس مجدد است، قبل از 
آن به صورت کامل پذیرش داشتیم، دو ماه قبل 
هم خرابی قطعه داشتیم و در حد دو روز ارائه 
خدمات سی تی اسکن را تعطیل کرده بودیم.

تا عید دستگاه سی تی اسکن دیگر راه 	 
اندازی می شود

مدیر روابــط عمومــی بیمارســتان طالقانی 
مشهد در پاســخ به این ســوال که آیا سی تی 
اســکن دیگری در بیمارســتان طالقانی راه 
اندازی می شود یا خیر؟ نیز گفت: بیمارستان 
طالقانی اکنون همین یک دســتگاه سی تی 
اســکن را دارد اما دســتگاه دوم هــم در حال 
جانمایی است که به عنوان دستگاه پشتیبان 

تا عید راه اندازی می شود.

وعده ای که داده شد اما محقق نشد	 
یک ماه پیش که مشــکلات خرابی دســتگاه 
سی تی اسکن بیمارســتان طالقانی مشهد 
را پیگیــری کردیــم، ایزدی، مدیــر تجهیزات 
پزشکی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد وعده 
داده بــود که تــا فردای گــزارش ماه گذشــته 
یعنی 10 آبان مشکل این دستگاه رفع شود، 
وعده ای که بر اساس گلایه های مردم محقق 
نشد و همچنان دستگاه ســی تی اسکن این 
بیمارســتان دچار مشــکل اســت. ایــزدی 9 
آبان ماه در این زمینه به خبرنگار ما گفته بود: 
این دســتگاه نیازمند به روز رسانی سیستم و 
تعویض کف پوش اتاق محل استقرار آن است 
که تصمیم بر این شــد هر دوی ایــن کارها در 
یک زمان انجام شــود و حدود پنج روز اســت 
که کار تعمیرات بــرای این دســتگاه در حال 
انجام است. این اتفاق اجتناب ناپذیر است و 
به هرحال باید انجام شود، در همه جای دنیا 
هم انجام می شــود و این چند روز باید بگذرد 
و چاره ای جز انجام آن نداشتیم و نمی توانیم 
کاری کنیم. در بیمارســتان شهید هاشمی 

نژاد یا امدادی که بیشتر کار آن ها با تروماست، 
دو دستگاه وجود دارد ولی متاسفانه با وجود 
پیگیری های ما از وزارتخانه، دستگاه دوم در 
بیمارستان طالقانی هنوز وجود ندارد، الان 
حدود هشت ماه است که پیگیر دریافت یک 
دستگاه برای بیمارســتان طالقانی هستیم 
اما نتیجه بخش نبوده است. نمی توانم زمانی  
رابــرای نصــب دســتگاه دوم اعلام کنــم اما 
دستگاه موجود فردا )10 آبان ماه( مجدد راه 

اندازی می شود.

وعده تعمیر سی تی اسکن تا اواخر این 	 
هفته یا هفته آینده

روز گذشــته مجدد ایــن موضــوع را از عباس 
ایزدی، مدیر تجهیزات پزشکی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد پیگیری کردیم که وی در پاسخ 
به این سوال که چرا وعده تعمیر دستگاه سی 
تی اسکن تحقق نیافت؟ گفت: دستگاه بعد 
از ســه روز از گزارش قبلی روزنامه خراســان 
درست شد و کار می کرد، حتی کف پوش های 
اتاق ســی تی اســکن هم که قرار بود تعویض 
شود، انجام شد و سی تی اسکن راه افتاد، اما 
دوباره خراب شد. وی افزود: این موضوع یکی 
از دغدغه های ماســت، در ایــام کرونا یکی از 
دســتگاه هایی که خیلی برای بیماران کرونا 
استفاده می شد، سی تی اسکن بود، به ویژه 
یک نوع از سی تی اسکن به نام اچ آی سی تی 
که فشــار زیادی را به دســتگاه وارد می کند، 
در آن ایام مــا حجم بالایی روی این نوع ســی 
تی اسکن ها داشتیم  که استهلاک دستگاه 

ها بالاتر رفت. وی درباره روند تعمیر دستگاه 
سی تی اسکن بیمارستان ســوانح طالقانی 
مشهد هم گفت: هم اکنون پیگیر راه اندازی 
همین دستگاه هستیم و چند روز پیش با مدیر 
تجهیزات پزشکی وزارتخانه صحبت کردم که 
به شرکت ضرب الاجل بدهند تا این دستگاه 
سریع تر راه اندازی شود، خودمان هم پیگیر 
این مسئله هستیم چون بیمارستان تروماست 
و نیاز شدیدی به دستگاه سی تی اسکن دارد، 
بنابراین، دســتگاه تا اواخر این هفته یا هفته 
آینده راه اندازی می شود. ایزدی در پاسخ به 
این سوال که وضعیت بیماران تا هنگام تعمیر 
دستگاه چه می شود؟ گفت: این قضیه را ستاد 
هدایتی ما مدیریت می کند، این گونه نیست 
که بیمار رها شده باشد، در صورت نیاز بیمار 
به سی تی اسکن سریع  به اولین مرکز سی تی 

اسکن اعزام می شود.

دستگاه سی تی اسکن دوم در روند 	 
ترخیص گمرک

مدیر تجهیزات پزشکی دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد همچنین درباره راه اندازی یک دستگاه 
سی تی اسکن دیگر در بیمارستان طالقانی 
مشهد با توجه به نیاز شدید به  آن، اظهار کرد: 
در برنامه های ما برای بیمارستان های تروما 
این اســت که دو دســتگاه ســی تی اسکن در 
آن مرکز فعال باشــد، چــون به هــر حال یک 
دستگاه ممکن اســت خرابی داشــته باشد، 
برای دستگاه دوم سی تی اسکن بیمارستان 
طالقانی هم از مدت ها پیش اقدام کرده ایم، 
دستگاه های سنگین مانند سی تی اسکن و 
ام آر آی را هم از طریق وزارت بهداشت دریافت 
می کنیم و جزو قول هایی بــوده که به ما داده 
اند تا برای این بیمارستان دستگاه دوم هم راه 
اندازی شود. وی افزود: البته دستگاه اولی هم 
که در این بیمارستان موجود است، دستگاه 
خوبی است اما طبق آخرین پیگیری هایی که 
از وزارتخانه داشته ایم اعلام کرده اند دستگاه 
به گمرک رسیده و منتظر ترخیص آن هستند. 
وی در پاسخ به این سوال که دستگاه دوم چه 
زمانی راه اندازی می شود، گفت: از زمانی که 
دستگاه را تحویل بدهند، یک ماه روند نصب 
آن طول می کشد، ســعی می کنیم در اسرع 

وقت آن را راه اندازی کنیم.

 بیمارستان سوانح لنگ سی تی اسکن
دستگاه سی تی اسکن بیمارستان سوانح آیت ا... طالقانی چند هفته ای است که درگیر تعمیرات است و بیماران را گرفتار کرده 

است، مشکل چیست و چه زمانی رفع خواهد شد؟

اخبار

جامعه 

 2 مادر شهید در تربت جام 
آسمانی شدند

حقدادی/رئیس بنیاد شــهید وامورایثارگران تربت 
جام گفت: مادران شــهیدان گل محمد غیاثی و سید 
جواد صامعی دعوت حـــق را لبیـــک گفتنــد و پس از 
تشییع بر دستان امت شهید پرور تربت جام، پیکرشان 
در جوار فرزندان شهیدشان در قطعه والدین شهدای 
بهشت نبی تربت جام آرام گرفت. به گزارش خراسان 
رضوی نصرا... مهدوی با تســلیت درگذشــت این دو 
بانوی مؤمن، افزود: مجلس بزرگداشــت این مادران 
شهید، روز ســه شــنبه 15 آذر در مســجد امام حسن 
مجتبی )ع( ومســجد الزهــرا)س( تربت جــام برگزار 

می شود.

 امروز؛  اولین سفر استاندار 
به خلیل آباد

حسین نوری/ استاندار برای اولین بار پس از تصدی 
این سمت، امروز وارد شهرستان خلیل آباد می شود. به 
گزارش خراسان رضوی، در این سفر استاندار، برنامه 
های مختلفی از جمله قرعه کشــی طرح نهضت ملی 
مسکن  در بخش کندر و بازدید از باند دوم محور خلیل 
آباد به بردسکن در دستور کار است. استاندار همچنین 
ضمن بازدید از بیمارستان این شهرستان، برنامه های 
خود را برای توسعه آن اعلام خواهد کرد، افتتاح مرکز 
جامع سلامت روســتای دهنو و بازدید از یک گلخانه و 
نیز شرکت در جلسه مصوبات سفر به خلیل آباد، از دیگر 
برنامه های سفر استاندار به این شهرستان است . یکی از 
مسائل ومشکلات عمده این شهرستان پروژه دو بانده 
کردن محور خلیل آباد به بردســکن اســت که از طول 
18 کیلومتری محدوده خلیل آبــاد، ۶ کیلومتر آماده 
آسفالت است و می طلبد اســتاندار برای آسفالت این 
مقدار ، دستورات لازم را صادرکند . کشمش و انار که 
از عمده محصولات خلیل آباد اســت ، این روزها روی 
دست کشاورزان مانده است و می طلبد استاندار برای 
این موضوع نیز تمهیداتی در نظر بگیرد . یاوری فرماندار 
خلیل آباد نیز با اشاره به ســفر امروز استاندار به خلیل 
آباد، گفت : تمهیدات لازم برای ســفر استاندار فراهم 
شده است تا همه برنامه ها به موقع خودش انجام شود.

مسئول دفتر نمایندگی حفظ آثار دفاع 
مقدس شهرستان وعده داد:

افتتاح ۳ یادمان شهدای گمنام 
بردسکن، تا پایان امسال 

علی نوری/  مســئول دفتــر نمایندگی حفــظ آثار 
دفاع مقدس بردسکن از افتتاح یادمان های شهدای 
گمنام شهرهای انابد و شهرآباد و همچنین دانشگاه 
آزاد اســلامی واحد بردســکن تــا پایان امســال خبر 
داد. علی اصغر پورعباس در بازدید از پروژه در دست 
احداث یادمــان شــهدای گمنام شــهر انابــد اظهار 
کرد: اعتبــار احداث ایــن یادمان از محــل اعتبارات 
شهرداری انابد و همچنین کمک خیران تأمین شده 
اســت. وی یادمان های شــهدای گمنــام را کانونی 
برای برگــزاری برنامه هــای اثرگــذار فرهنگی بیان 
کــرد و افــزود: اعتبــارات فعالیت هــای فرهنگــی با 
وجــود اهمیــت این حــوزه بســیار ناچیز اســت اما با 
کمک های مردمی و خیران سه یادمان شهدای گمنام 
شــهرهای انابد و شــهرآباد و همچنین دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد بردسکن تا پایان امسال به بهره برداری 
می رســد. مســئول دفتر نمایندگی حفظ آثار و نشر 
ارزش هــای دفاع مقــدس شهرســتان بردســکن با 
اعلام این که فعالیت های حوزه نشر ارزش های دفاع 
مقدس اســتمرار خواهد داشــت، گفت: بردســکن 
در این ماه میزبان نشســت محوری مســئولان دفاتر 
نمایندگی حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
شش شهرســتان با حضور مدیران ستادی اداره کل 
حفظ و نشر ارزش های دفاع مقدس خراسان رضوی 

خواهد بود .

آمار آنفلوآنزا 
محرمانه شد! 

 بهــاره موفقــی/ طغیــان همیشــگی آنفلوآنزا 
در فصــول پاییز و زمســتان از یک ســو و ســرعت 
انتقال آن با توجه به بازگشایی مدارس و استفاده 
نکردن از ماسک از ســوی دیگر، نگرانی هایی را 
برای شــهروندان ایجاد کرده است که به موجب 
آن اطلاع رســانی در این حوزه نیــز ضرورت ویژه 
ای مــی یابد، بــه همین دلیل هــم بود که بــا آغاز 
مــوج آنفلوآنــزا در اســتان، روزنامه خراســان در 
راســتای رســالت خــود در ایــن زمینه بــه اطلاع 
رسانی پرداخت و در گزارشی که 5 آبان با عنوان 
»جولان آنفلوآنزا، وعده 2 روزه برای دارو« منتشر 
شد به بررسی وضعیت شــیوع آنفلوآنزا در استان 
پرداختیم کــه در همان گــزارش نیز ســخنگوی 
دانشــگاه علــوم پزشــکی مشــهد اعلام کــرد که 
»از ابتــدای آذر رونــد شــیوع آنفلوآنزا در اســتان 
کاهشــی خواهد بود.« از همین رو، روز گذشــته 
برای پیگیری آخرین آمار مبتلایان به آنفلوآنزا در 
استان و وضعیت شیوع این بیماری با سخنگوی 
دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد گفت وگو کردیم 
که وی از ارائه آمار در ایــن زمینه خودداری کرد. 
دکتر پهلــوان در این بــاره به »خراســان رضوی« 
گفت:» ما نمی توانیم مصاحبه کنیم، چون چنین 
اختیاری نداریم«. این در حالی است که آبان ماه 
امســال معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی 
مشــهد  در این زمینه آمــار ارائه می کــرد و اعلام 
کرده بود: »نتیجه آزمایش حــدود 285 بیمار با 
علایم مشــکوک به آنفلوآنزا در بیمارســتان های 
زیــر پوشــش ایــن دانشــگاه در خراســان رضوی 
مثبت شــده اســت.« ســخنگوی دانشــگاه علوم 
پزشکی مشهد در پاســخ به این تناقض هم اظهار 
کرد: فکر کنم هفته گذشــته یا دو هفته گذشــته 
نامــه ای از طــرف مرکــز اطــلاع رســانی وزارت 
بهداشت آمد که اطلاع رسانی در بحث آنفلوآنزا 
به صــورت متمرکــز و ملی انجــام شــود و این کار 
توسط وزارت بهداشــت انجام می شود. وی پس 
از درخواســت خبرنگار خراســان مبنی بر اعلام 
آمار کشــوری نیز بیان کــرد: به صــورت ملی هم 
خودشان باید اعلام کنند. ما نمی توانیم مصاحبه 
کنیم چون چنین اختیاری نداریم. پهلوان کاشی 
در پاســخ بــه درخواســت مــا بــرای هماهنگی با 
دیگر مســئولان دانشــگاه علوم پزشــکی که قبلا 
درباره این اطلاعات به مصاحبه اقدام می کردند 
نیز گفــت: آن ها هــم نبایــد مصاحبه کننــد، این 
دستورالعملی است که باید به صورت ملی باشد 

و نامه در این زمینه آمده است.
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